
 پیام رهبر انقلاب 
در پی درگذشت حجت الاسلام زرگر

حجت الاسلام  درگذشت  پیامی  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
زرگر رئیس دادگاه انقلاب تهران و از قضات باسابقه کشور را تسلیت 
گفتند.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی مقام معظم رهبری، متن پیام 

رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

سیداحمد  حجت الاسلام  جناب  مجاهد  روحانی  درگذشت 
دوستان  و  محترم  بازماندگان  و  خانواده  به  را  رحمةالله علیه  زرگر 
در  صراحت  و  شجاعت  می کنم.  عرض  تسلیت  ایشان  همکاران  و 
مقام قضا و تلاش مجاهدانه در مقام امر به معروف و نهی از منکر، 
بخشی از خصوصیات ممتاز آن مرحوم بود. از خداوند متعال رحمت 
و مغفرت و حشر با اجداد طاهرینش را برای ایشان مسألت می کنم.
سیّدعلی خامنه ای-۲۲ شهریور ۱۴۰۰

دریادارسیاری: ناوگروه ۷۵توانمندی 
دریامانی و اقتدار کشورمان را نشان داد

و  صلح  را   ۷۵ گروه  ناو  پیام  ارتش  کننده  هماهنگ  معاون 
دوستی و تامین منافع جمهوری اسلامی، مبارزه با ناامنی ها و نشان 
کشورمان  اقتدار  و  دریامانی  توان  و  دانش  و  علم  توانمندی  دادن 

عنوان کرد.
امیر دریادار سیاری روز دوشنبه در حاشیه نشست هم اندیشی 
ارتش و کمیسیون آموزش، تحقیقات مجلس شورای اسلامی برای 
خوشایندسازی محیط آموزش و ارتقاء سطح آموزش سربازان درباره 
افزود: بحث دیپلماسی  ارتش  نیروی دریایی  ناوگروه ۷۵  بازگشت 
جمهوری  راهبردی  دریایی  نیروی  های  ناوگروه  حضور  و  دریایی 
اسلامی در دریاهای دور دست در سالیان گذشته پایه گذاری شده 
است و بنا به تدبیر فرمانده معظم کل قوا ابتدا در خلیج عدن حضور 
پیدا کردیم بعد دریای سرخ و بعد از آن مدیترانه و کانال سوئز عبور 
کردیم و به اقیانوس آرام رفتیم و در بنادر چین پهلو گرفتیم و از 
آنجا به هند جنوبی سفر کردیم  و به سمت آفریفای جنوبی رفتیم 

که همه اینها پایه کار بود.
انقلاب در  ارتش گفت:  رهبر معظم  معاون هماهنگ کننده 
اجرای تدبیر فرمودند در اقیانوس اطلس هم حضور پیدا کنیم خوب 
است. در سال ۹۲ بود که در آن مقطع زمانی پیش بینی حضور در 
اقیانوس اطلس به عمل آمد. زمانی که این موضوع رسانه ای شد 
العمل نشان داد و سی ان ان مصاحبه ای کرد و  پنتاگون عکس 
کلیپی درست کرد که در آن خطی از بندرعباس تا سواحل آمریکا 
کشید که اینجا از مسیر جبل الطارق ۲۲ هزار کیلومتر است و در 
آنجا گفته بود که ایران با کشتی هایی که دارد و اگر در جایی پهلو 
بگیرد امکان حضور در آنجا را نخواهد داشت بنابراین آنچه فرمانده 

نیروی دریایی گفته است شعاری بیش نیست.
ان گفتیم که  ان  به سی  زمان هم خطاب  آن  افزود: در  وی 
شما بدانید و به پنتاگون هم بگویید که ما اگر حرفی زدیم عمل 
می کنیم که امسال آن حرف ما با حضور ناوگروه ۷۵ عملی شد. 
ترین مسیر ممکن  اردیبهشت حرکت کرد و طولانی  ناوگروه  این 
را انتخاب کرد. قاره آفریقا را دور زد از اقیانوس هند شمالی عبور 
کرد و تا شمالی ترین نقطه اطلس شمالی در خلیج فنلاند حضور 
پیدا کرد که با برگشت آن حدود ۴۶ هزار کیلومتر دریانوردی کرد.

هزار   ۲۲ آن  بدانند  ها  آمریکایی  داد:  ادامه  سیاری  دریادار 
بدون  که  گفتند  و  شد  نیم  و  برابر  دو  گفتند  آنها  که  کیلومتری 
پهلوگیری در بندری نمی توانند این مسیر را طی کنند که در هیچ 
بندری هم پهلو نگرفتیم. ۱۳۵ روز نیروهای ما دریانوردی کردند 
و در خلیج فنلاند در بندر سنپترزبورگ پهلو گرفتند چرا که آنها 

میزبان ما بودند و با اقتدار هم برگشتند.
رهبر  تدبیر  شدند  اجرایی  دهنده  نشان  این  شد:  یادآور  وی 
معظم انقلاب مبنی بر ارتقاء دیپلماسی دفاعی و دریایی است و به 

اهتزاز درآوردن پرچم جمهوری اسلامی در اقصی نقاط دنیا است.
معاون هماهنگ کننده ارتش با تاکید بر این که  پیام  ناوگروه 
۷۵، پیام صلح و دوستی و تامین منافع جمهوری اسلامی، مبارزه 
با ناامنی ها و نشان دادن توانمندی علم و دانش و توان دریامانی و 
اقتدار کشورمان بود گفت: این سفر قدرت دریایی ایران را به معرض 
نمایش گذاشت. دنیا بداند که با وجود همه تحریم ها ناوشکن تمام 
دنیا  در  که  دهد  انجام  را  دریانوردی  توانست چنین  ایرانی سهند 

نمونه است.
امسال  آخر  تا  دماوند  گفت:  ایران  جدید  ناوهای  درباره  وی 
آماده تست می شود و دنا و بعد از آن تفتان را داریم که به ناوگان 
است  ایران  قلل  نام  به  ما  ناوهای  اضافه می شوند.  دریایی  نیروی 

آنقدر ناوشکن می سازیم که قله کم بیاوریم.

نشست شورای حکام برگزاری شد

 گروسی: ایران سریعتر به سوالات 
آژانس پاسخ دهد

شورای  نشست  در  اتمی  انرژی  المللی  بین  آژانس  مدیرکل 
حکام رایزنی های خود در تهران را سازنده توصیف کرد و گفت: بار 
دیگر توانستیم راستی آزمایی های ضروری آژانس را به نفع همگان، 

تقویت کنیم.
در  اتمی  انرژی  المللی  بین  آژانس  مدیرکل  گروسی  رافائل 
بیانیه آغازین خود در نشست فصلی شورای حکام که در وین آغاز 
شد به سفر اخیرش به تهران و رایزنی با مقامات کشورمان اشاره و 

گفت وگوهایش در جریان این سفر را سازنده توصیف کرد.
راستی  ضروری  فعالیت های  توانستیم  دیگر  بار  گفت:  وی 
نفع  به  که  گونه ای  به  را  اتمی  انرژی  المللی  بین  آژانس  آزمایی 

همگان است، تقویت کنیم.
گروسی در ادامه به جدیدترین گزارش خود در رابطه با اجرای 
)برجام(  مشترک  اقدام  جامع  برنامه  ذیل  ایران  هسته ای  تعهدات 
ایران  فعالیت های  این  تاکنون  از فوریه ۲۰۲۱  اشاره کرد و گفت: 
در پی تصمیم این کشور برای متوقف کردن پایبندی به تعهدات 
مرتبط هسته ای اش ذیل برجام، به ویژه پروتکل الحاقی به شدت 

تضعیف شده است.
وی افزود: من در این گزارش تاکید کردم که عدم پاسخگویی 
ایران به درخواست آژانس برای اجازه دسترسی به تجهیزات نظارتی 
اش به طور جدی ظرفیت فنی آژانس برای حفظ تداوم دانش را به 
اما ضروری است که نظارت و راستی آزمایی  انداخته است.  خطر 
آژانس در رابطه با تعهدات مرتبط هسته ای ایران در آینده از سر 
گرفته شود. اطمینان آژانس مبنی بر اینکه می تواند تداوم دانش را 
)در این زمینه( حفظ کند در طول زمان رو به کاهش رفته و اخیرا 
می تواند  اطمینان  این  است.  شده  کم  توجهی  قابل  میزان  به  نیز 

همچنان کاهش یابد مگر اینکه موضع ایران تغییر کند.
اجرای  به  مربوط  بخش های  به  اشاره  با  همچنین  گروسی 
توافقنامه پادمانی و پروتکل الحاقی در ایران در گزارش اخیر خود 
سه  در  انسانی  منشاء  با  اورانیوم  متعدد  ذرات  وجود  کرد:  تصریح 
وجود  و همچنین  است  نشده  اعلام  آژانس  به  که  ایران  در  مکان 
نشان  آشکارا  مکان ها  این  از  یکی  در  ایزوتوپی  یافته  تغییر  ذرات 
دهنده این است که مواد و یا تجهیزات آلوده به مواد هسته ای در 

این مکان ها وجود داشته است.
مدیرکل آژانس در ادامه مدعی شد: ایران هنوز توضیحات لازم 
را در رابطه با وجود ذرات آلوده به مواد هسته ای در هیچ یک از 
این سه مکان که آژانس دسترسی های مکمل به آن ها داشته، ارائه 
نداده است. همچنین ایران به سوالات آژانس در ارتباط با یک مکان 
اعلام نشده دیگر پاسخ نداده و مکان فعلی اورانیوم طبیعی به شکل 

یک دیسک فلزی را مشخص نکرده است.
نشده  حل  و  ذرات  این  وجود  به  نسبت  نگرانی  ابراز  با  وی 
باقی ماندن و موضوعات مربوط به آن خواستار پاسخگویی هرچه 
اسناد لازم در  و  اطلاعات  ارائه  و  آژانس  به سوالات  ایران  سریعتر 

این زمینه شد.

مالیات  دریافت  نحوه  گفت:  قضائیه  قوه  رئیس 
آسیب های جدی در پی دارد که باید این روند با همکاری 

قوای سه گانه تغییر کند.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، محسنی اژه ای در 
جلسه صبح دوشنبه ۲۲ شهریور ۱۴۰۰ شورای عالی قوه 
قضائیه با تسلیت درگذشت مرحوم سید احمد زرگر رئیس 
در  زرگر  داشت حجت الاسلام  اظهار  تهران  انقلاب  دادگاه 
طول سال های بعد از انقلاب با روحیه انقلابی و جهادی و 
اخلاص و خطرپذیری زندگی خود را وقف انقلاب و مردم 

کرده بود.
رئیس قوه قضائیه افزود: آن مرحوم در صحنه مبارزه با 
مافیای مواد مخدر و سوداگران مرگ مجاهدت فراوان کرد و 
با وجود تهدیدات ذره ای کوتاه نیامد و در زمانی که با حکم 
ویژه، مسئولیت مبارزه با اشرار را برعهده گرفت قاطعانه عمل 
کرد و کسانی که امنیت و آرامش جامعه را تهدید می کردند 

سر جای خود نشاند.
محسنی اژه ای خاطرنشان کرد: حجت الاسلام زرگر در 
گرفتن بیت المال از مفسدین و مشمولان اصل ۴۹ قانون 
اساسی با دقت و حساسیت عمل کرد و دست مفسدین را 
بدون اغماض و تبعیض کوتاه می کرد و در صحنه مبارزه 
مسئولیت  هر  در  و  نبود  مماشات  اهل  نیز  انقلاب  با ضد 

سنگینی که از سوی نظام به او واگذار شد موفق عمل کرد.
رئیس قوه قضائیه در بخش دیگری از سخنانش با اشاره 
و سازمان های  دادگستری ها  در  مردم  احصاء مشکلات  به 
وابسته در مدتی که وی مسئولیت دستگاه قضا را برعهده 
گرفته، از زندان به عنوان یکی از مراکزی یاد کرد که طی 
ماه های اخیر برای اصلاح آن تلاش های زیادی صورت گرفته 

است.
محسنی اژه ای افزود: در مدت کوتاه اخیر بیش از یکصد 
زندان در سراسر کشور به دفعات مورد سرکشی قرار گرفته 
و بخشی از مسائل آن رسیدگی شده و روند بهبود وضعیت 

زندانها همچنان ادامه دارد
وی با اشاره به بازدید روز جمعه خود از زندان دماوند، 
از رئیس کل دادگستری استان تهران خواست که وضعیت 
زندانیان و کسانی که اعلام کردند چند ماه است بلاتکلیف 
مانده اند و امکان تبدیل قرارشان وجود دارد بررسی و مشکل 

آن ها را برطرف کنند.
وی همچنین به رئیس کل دادگستری استان تهران 
مأموریت داد به درخواست زندانیان ندامتگاه دماوند برای 
بهبود نحوه تماس با خانواده شان و همچنین رفع مشکل 

نهایی شدن پرونده هایشان رسیدگی نماید.
به  مراجعان  دیگر  مشکل  قضائیه  قوه  رئیس 
دادگستری ها را مسائل مربوط به زنانی عنوان کرد که برای 
پیگیری پرونده حقوقی خود یا اعضای خانواده شان به این 
این  البته رفع همه  تأکید کرد:  و  مراکز مراجعه می کنند 
مشکلات به تنهایی از دست قوه قضائیه بر نمی آید و نیازمند 

کمک مجلس و دولت است.
به کسانی  مربوط  زندان  از مسائل  یکی  افزود:  اژه ای 
می شود که معتاد هستند و به دلیل خرید و فروش یا نگه 
داری مواد مخدر در زندان به سر می برند که این شخص تا 
نوع گرفتاری داشتند  او یک  بوده خانواده  زندان  از  خارج 
و حالا که به زندان افتاده مشکلات خانواده بیشتر شده و 
درگیر آسیب اجتماعی شده اند که یکی از آن ها بازماندن 

فرزندان از تحصیل است.
وی ادامه داد برخی از خانواده این افراد درآمد ندارند 
تأمین  نبوده  زندان  در  مرد خانواده  که  زمانی  در  و حتی 
معیشت آن ها دشوار بوده و اکنون که شوهر در زندان است 
خانواده بدون امکان تأمین معاش دچار گرفتاری و آسیب 

شده است.
محسنی اژه ای افزود: مشکلاتی که برای خانواده ها در 

این مسیر برای دیدن فرزند از سوی مادر یا ملاقات با فرزند 
توسط پدر در صورت حضانت فرزند توسط مادر و یا مراجعه 
دارد  وجود  تقسیطی  مهریه  دریافت  برای  دادگستری  به 

نیازمند توجه ویژه است.
وی تأکید کرد که در همین راستا در هفته گذشته 
نشست هایی را با اعضای کمیسیون های قضائی و اجتماعی 
و همچنین فراکسیون زنان مجلس داشته و با تبیین این 
در جهت  نمایندگان  خواستار کمک  آنها،  برای  مشکلات 
بازنگری و اصلاح قوانین و در صورت لزوم وضع قانون جدید 

در این خصوص شده است.
محسنی اژه ای همچنین گفت که از معاونت امور زنان 
ریاست جمهوری نیز خواسته که ضمن بازدید از زندان ها و 
اطلاع از وضعیت زندانیان و سرکشی به خانواده های آن ها 
دستگاه قضائی را در اصلاح قوانین و مقررات و رفع مشکلات 

این حوزه یاری دهند.
رئیس قوه قضائیه در بخش دیگری از سخنانش یکی 
از مهمترین اقدامات در دوران جنگ اقتصادی را مبارزه همه 
جانبه با فساد در همه ابعاد و عرصه ها عنوان کرد و گفت: در 
دوران جنگ اقتصادی از طرفی باید با فساد مبارزه کنیم و 
از طرفی باید از فعالان اقتصادی که می خواهند در چارچوب 
قانون سرمایه گذاری و تجارت کرده و از طریق تولید، نیاز های 

مردم را تأمین کنند حمایت نمائیم.
محسنی اژه ای تأکید کرد دستگاه قضائی با کسانی که 
در شرایط دشوار جنگ اقتصادی در زمین دشمن بازی و 
فشار مضاعف به مردم وارد می کنند، قاطعانه برخورد خواهد 
داشت.وی از دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی نیز خواست که 
با جداسازی صف کسانی که می خواهند به مردم خدمت و 
در چارچوب ضوابط قانونی منافع خود را نیز تأمین کنند، با 
کسانی که چوب لای چرخ نظام اقتصادی کشور می گذارند 
را احتکار  نیازمندی های مردم  را به هم می زنند و  بازار  و 

می کنند تا با قیمت گزاف بفروشند، قاطع برخورد کنند.
رئیس دستگاه قضا گفت: همانطور که رئیس جمهور 
و  تولید  موانع  هم  اگر می خواهیم  کردند  تأکید  بار ها  نیز 
سرمایه گذاری برطرف و هم با فساد مقابله شود، بخش عمده 

اقدامات باید از سوی دولت صورت گیرد.
محسنی اژه ای ادامه داد: امور اجرایی واردات و صادرات 
و فرآیند سرمایه گذاری و صدور مجوز ها در دست دولت است 
که اگر به درستی ریل گذاری و نظارت نشود در این مسیر 

خطا بوجود می آید.
وی با بیان اینکه مقام معظم رهبری به دنبال تحقق 
برنامه ای که در  اجتماعی هستند تصریح کرد هر  عدالت 
عدالت  پیوست  یک  باید  می شود  اجرا  مختلف  حوزه های 

داشته باشد.
بستر ها  حذف  لزوم  بر  تأکید  با  قضائیه  قوه  رئیس 
و گلوگاه های فساد یکی از این بستر های مهم فساد زا را 

به  که  پرونده ها  از  بسیاری  گفت  و  کرد  عنوان  »زمین« 
آسیب های جدی منتهی شده از زمین نشأت می گیرد که 
در اختیار دولت، وزارت راه و مسکن و منابع طبیعی قرار 

دارد و به بهانه های مختلف در اختیار دیگران قرار می گیرد.
اجرای  برای  زمین ها  این  داد  ادامه  اژه ای  محسنی 
پروژه های کشاورزی یا دامداری در اختیار افراد قرار می گیرد، 
اما به دلیل فقدان نظارت، با دور زدن قانون دستخوش تغییر 
کاربری می شوند و این مسئله باعث ایجاد شکاف بزرگ بین 

غنی و فقیر می شود.
تخلفات  از  نمونه هایی  ذکر  به  خصوص  این  در  وی 
صورت گرفته در حوزه زمین پرداخت و گفت که برای نمونه 
پرونده ای در کرج وجود دارد که هزار هکتار زمین با کاربری 
احداث  برای  و  داده شده  کاربری  تغییر  راحتی  به  زراعی 

مسکن و شهرک سازی مورد بهره برداری گرفته است.
رئیس عدلیه خاطرنشان کرد: برای رسیدگی به این 
پرونده نماینده ویژه از سوی رئیس قوه قضائیه به البرز اعزام 

شده است.
محسنی اژه ای گفت که پرونده دیگری مربوط به اطراف 
تهران در دست بررسی است که ۷۰۰ هکتار زمین زراعی با 
کمک دستگاه های دولتی و اعمال و نفوذ در شهرداری ها و 
دور زدن قانون تغییر کاربری داده شده و برای ساخت و ساز 

جواز گرفته اند که البته افراد متخلف دستگیر شده اند.
وی به پرونده دیگری در این زمینه اشاره کرد و گفت 
که در شرق تهران چندین هکتار زمین برای نهال کاری در 
اختیار فردی قرار گرفته که آن شخص امتیازاتی را هم برای 
این کار دریافت کرده، اما بعد از مدتی با ترفند های مختلف 
این اراضی را تغییر کاربری داده و با احداث شهرک، خانه های 

ساخته شده را به قیمت بالایی می فروشد.
را  از بستر های فسادزا  قوه قضائیه یکی دیگر  رئیس 
»ارز های ترجیحی و غیر ترجیحی« عنوان کرد و با بیان 
اینکه دولت باید در این خصوص تصمیم قاطعی بگیرد اظهار 
داشت به برخی افراد برای وارد کردن اقلام مورد نیاز مردم 
همچون گوشت و مرغ ارز ترجیحی داده شده تا این اقلام 
را وارد کشور کنند، اما هم این ارز ها برنگشته، هم وضعیت 
بازار به گونه ای است که اقلام مورد نیاز مردم با قیمت گران 

فروخته می شود.
وی با تأکید بر لزوم نظارت بر نحوه تخصیص ارز و 
چگونگی مصرف آن خاطرنشان کرد که برخی افراد در سایه 
نبود نظارت میلیارد ها میلیارد ثروت به دست آورده اند و در 

کنار آن در کشور شاهد کوخ نشینی تهیدستان هستیم.
رئیس قوه قضائیه از »تسهیلات بانکی« به عنوان یکی 
دیگر از بستر های فساد زا یاد کرد و گفت: تعداد افرادی که 
بالای هزار میلیارد تومان معوقه بانکی دارند و برای آن ها 
پرونده هایی نیز تشکیل شده محدود است، اما همین تعداد 

نیز موجب اخلال در نظام بانکی شدند.

افزود:  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
بعضی افراد تسهیلات بانکی را به بهانه های مختلف مانند 
سرمایه گذاری دریافت کردند، اما این تسهیلات را در جای 
خود مصرف نکردند و اگر برای این مسئله به صورت ریشه ای 

تدبیر نشود اقدامات قضائی کم اثر خواهد بود.
رئیس دستگاه قضا نقدی نیز به تصمیم دیوان عالی 
کشور درباره نرخ سود تسهیلات بانکی داشت و متذکر شد 
که در صدور رأی وحدت رویه و بخشنامه صادره در این 

خصوص نیز دقت کافی صورت نگرفته است.
وی در توضیح این مطلب گفت که باید بین قرارداد های 
بانکی تفاوت قائل شد و همانطور که دریافت سود مرکب و 
سود تسهیلات بیش از نرخ مصوب بانک مرکزی و شورای 
از  خارج  تسهیلات  هزینه کرد  است،  خلاف  اعتبار  و  پول 

موضوع مقرر و ثروت اندوزی از این راه نیز خلاف است.
رئیس دستگاه قضا گفت: برخی افراد برای سرمایه گذاری 
در حوزه دامداری و کشاورزی یا راه اندازی کارخانه ها و وارد 
کردن مواد اولیه از بانک ها تسهیلات گرفته اند، اما با این 
پول ها زمین خریدند که حالا این زمین ها ۱۰ برابر قیمت 
پیدا کرده و حتی اگر سود بانکی را بیش از نرخ مصوب بانک 

مرکزی بپردازند باز هم سود می کنند.
محسنی اژه ای افزود: برخی با این تسهیلات دریافتی 
سکه خرید و فروش کردند و سود های کلانی به جیب زدند و 
دو پرونده در دادگاه کیفری و حقوقی تشکیل دادند و جلوی 
تضییع حقوق  باعث  این  که  گرفته اند  را هم  ثبت  اجرای 

بیت المال شده است.
رئیس قوه قضائیه بر همین اساس خاطرنشان کرد که 
بازنگری و  باید رأی وحدت رویه دیوان عالی کشور مورد 
اصلاح قرار گیرد و در عمل هم باید بین قرارداد های بانکی 
تفاوت قائل شد تا افراد سودجو بر اساس احکام دادگاه ها به 

سود های کلان نرسند.
اژه ای به موضوع مالیات ها نیز اشاره کرد و  محسنی 
گفت: نحوه دریافت مالیات آسیب های جدی در پی دارد که 

باید این روند با همکاری قوای سه گانه تغییر کند.
از کاسب جز  مالیات  ادامه داد: در کنار دریافت  وی 
و کارمند باید ببینیم چه افرادی مشمول پرداخت مالیات 
نمی شوند و کسانی که مشمول مالیات هستند چه میزان 
مالیات پرداخت می کنند و چه مفر هایی برای گریز مالیاتی 

وجود دارد.
و  مالیات  قانون  اینکه  بیان  با  قضائیه  قوه  رئیس 
پیوست های آن را مطالعه کرده تصریح کرد نحوه تنظیم 
و پیچیدگی کار حوزه مالیاتی به گونه ای است که در این 
فرآیند پیچیده و ... شفاف هم امکان فرار مالیاتی وجود دارد 

و هم این بستر فساد زا ست.
زمینه گفت:  این  در  نمونه ای  ذکر  با  اژه ای  محسنی 
در یکی از پرونده های قضائی فردی اعلام کرده که سازمان 
مثلًا ۱۰۰۰  که  او  مالی  تراکنش  بررسی  از  پس  مالیاتی 
از  میلیارد گردش مالی داشته، میزان واریز و خروج وجه 

حساب را ملاک پرداخت مالیات قرار داده است.
وی ادامه داد: این شخص گفته نوع کار من به گونه ای 
به  زیادی  مبالغ  روزانه  فروش  و  خرید  دلیل  به  که  است 
حسابم واریز و از حسابم خارج می شود و من آماده پرداخت 
مالیات هستم، اما به نحوه محاسبه مالیات اعتراض کرده 
و بعد از بررسی مشخص شده روش محاسبه غلط بوده و 
ضابطه مند نبوده و چندین برابر میزان مالیات تأمین شده 

برای او کاهش یافته است.
اینکه رئیس جمهور  بر  با تأکید  رئیس دستگاه قضا 
بار ها اعلام کرده بستر های فساد را دقیقاً می شناسد و به 
دنبال برطرف کردن آنهاست، تأکید کرد باید نحوه محاسبات 
مالیاتی نیز با کمک مجلس و دولت اصلاح شود و تا این 
اصلاحات صورت نگیرد مبارزه با فساد اثربخش نخواهد بود.

خطیب زاده گفت: ایران جزو معدود کنش گرانی است که با تمام طرف های فعال 
در افغانستان روابط دارد. با برخی گفتگو های فراگیری انجام داد و با برخی این گفتگو ها 
محدودتر بوده است. ما همواره سعی کردیم با گروه های مختلف در افغانستان مذاکره 

و رایزنی داشته باشیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه از سفر رییس جمهور کشورمان به تاجیکستان خبر 

داد.
 سعید خطیب زاده صبح روز دوشنبه در نشست هفتگی خود با خبرنگاران داخلی 
و خارجی در پاسخ به سوالی در ارتباط با سفر اخیر الکاظمی نخست وزیر عراق به تهران 
و دیدار وی با رئیس جمهور و اخبار منتشر شده از این دیدار در ارتباط با افزایش سهمیه 
زائران ایرانی در اربعین حسینی و لغو روادید بین دو کشور گفت: سفر آقای الکاظمی 
به تهران در راستای روابط بسیار نزدیک بین دو کشور انجام شد و نخست وزیر عراق 
به عنوان اولین مقام ارشد خارجی پس از مراسم تحلیف به ایران آمدند. در این سفر 
گفتگو های خوبی بین دو کشور در حوزه دوجانبه، منطقه ای و بین المللی با تمرکز بر 
مسائل اقتصادی، تجاری و پروژه های در دست اجرا مثل پروژه راه آهن بصره به شلمچه 

و نفت و گاز گفتگو و تبادل نظر شد.
وی همچنین با بیان اینکه در مورد تسهیل روادید تردد اتباع دو کشور و بحث زوار 
اربعین نیز رایزنی هایی صورت گرفت، گفت: در ارتباط با موضوع زوار اربعین به خاطر 
موضوع کرونا محدودیت هایی وجود دارد و دوطرف تلاش دارند تا آنجا که ممکن است با 
رعایت پروتکل های بهداشتی و حفظ سلامت زائران این سهمیه را افزایش دهند. توافق 
اولیه در مورد اعزام ۳۰ هزار زائر ایرانی به عراق بود. پیش از سفر  الکاظمی به تهران 
سهمیه ۶۰ هزارتایی مطرح شد و در مورد آن توافق شد و در سفر روز گذشته توافق شد 
که به هر میزانی که امکان دارد با رعایت پروتکل های بهداشتی و اهمیت حفظ سلامت 

مردم این سهمیه افزایش پیدا کند.
وی با بیان اینکه تردد زائران به صورت هوایی خواهد بود در خصوص لغو روادید 
بین ایران و عراق نیز گفت: از چند ماه قبل در هیأت دولت ایران موضوع لغو روادید 
با عراق تصویب شد. البته اجرای آن منوط به اجرای این موضوع از سوی طرف مقابل 
نیز بود به نحوی که دو طرف این اقدام را انجام دهند. در سفر الکاظمی به تهران برای 
تردد هوایی این توافق انجام شد و ترتیبات اجرایی مربوط به آن در روز های آتی انجام 
خواهد شد.سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه 
گویی قرار بوده وزیر خارجه به هند سفر کند، ولی این سفر لغو شده و دلیل این موضوع 
چیست، اظهار کرد: سفر به هند در دستور کار بود، ولی به دلیل چند موضع مرتبط به 
هم از جمله سفر رئیس جمهور به تاجیکستان برای شرکت در اجلاس سران شانگ های 
و همچنین چند جلسه فوری مرتبط با سیاست خارجی امکان انجام این سفر فراهم 
نشد و انشاءالله در جریان رایزنی با مقامات دهلی نو زمان جدید این سفر تعیین و اعلام 

خواهد شد.
خطیب زاده همچنین در پاسخ به سوالی در ارتباط با اخبار منتشر شده در مورد 

ایجاد برخی از تغییرات در وزارت خارجه از جمله تغییر معاون سیاسی این وزارتخانه 
اظهار کرد: گردش مدیران و نخبگان در وزارت خارجه یک موضوع شناخته شده و یک 
امر معمولی است و کسانی که با سازوکار و ساختار این وزارتخانه آشنا باشند می دانند 
که این گردش یک امر معمولی است. وزارت خارجه یک نهاد حاکمیتی است، یک 
وزارتخانه سیاسی و جناحی نیست و دیپلمات های ایران در چارچوب اصول حاکمیتی 
حرکت می کنند. قطعا هر موقع لازم و ضروری باشد گردش مدیران در وزارت خارجه 
انجام می شود و این امری محتمل است و احتمالا در روز های آتی برخی از آن ها اعلام 

خواهد شد.
سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ به سوال دیگری در مورد حضور رئیس 
جمهور در نشست سران اجلاس شانگ های در تاجیکستان تصریح کرد: این اولین سفر 
خارجی آقای رئیسی به عنوان رئیس جمهور است. ایشان علاوه بر اینکه در اجلاس 
شانگ های شرکت می کنند گفتگو های دوجانبه ای با تعدادی از مقامات شرکت کننده 
در این نشست خواهند داشت و برنامه ریزی ها در این زمینه توسط دوستان ما و نهاد 

ریاست جمهوری در سفارت ایران در تاجیکستان در حال انجام است.
وی همچنین در مورد اینکه آیا درخواست ایران برای عضویت دائم در نشست 
شانگ های مورد بررسی قرار خواهد گرفت یا نه، گفت: انشاءالله این موضوع بررسی 

می شود و امیدواریم که این بررسی به نتیجه ای که ما انتظار داریم ختم شود.
خطیب زاده همچنین در مورد تعامل ایران با گروه های افغانستانی و اینکه آیا ایران 
طالبان را به رسمیت می شناسد، گفت: ایران جزو معدود کنش گرانی است که با تمام 
طرف های فعال در افغانستان روابط دارد. با برخی گفتگو های فراگیری انجام داد و با 
برخی این گفتگو ها محدودتر بوده است. ما همواره سعی کردیم با گروه های مختلف در 
افغانستان مذاکره و رایزنی داشته باشیم و در جریان نشست تهران نیز تلاش کردیم که 

گروه های مختلف افغانستانی در این نشست حضور داشته باشند.
سخنگوی وزارت خارجه ادامه داد: ما بار ها تأکید کرده ایم مسیری که به برادر 
کشی ختم شود مسیر درستی نیست. جنگ راه حل نیست و باید دولتی فراگیر که 
بازتاب دهنده ترکیب جمعیتی و قومیتی این کشور باشد در افغانستان تشکیل شود و 

چنین دولتی می تواند در این کشور صلح پایدار ایجاد کند.
هیچ دولت اقلیتی نمی تواند در درازمدت صلح و ثبات و مشارکت حداکثری در 
افغانستان ایجاد کند. ما تأکیدمان بر تحقق خواسته مردم افغانستان و عدم دخالت 
خارجی در این کشور است. مردم افغانستان بار ها ثابت کرده اند که حضور خارجی ها 
را در کشور خود برنمی تابند و تمام کشور ها باید به اراده و خواست مردم افغانستان 

احترام بگذارند.
این دیپلمات ارشد کشورمان گفت: در وزارت خارجه بعد از بحران موجود در 
افغانستان، ستاد عالی افغانستان ذیل نماینده ویژه وزیر امور خارجه در امور افغانستان 
شکل گرفته است. تلاش داریم خواست و اراده مردم افغانستان محقق شود و اینکه 
مردم افغانستان از خدمات کنسولی ما محروم نباشند. سفارتخانه ما و کنسولگری های ما 

در افغانستان فعال و به ارائه خدمات مشغول هستند و آن هایی که نیمه فعال شده اند 
شکل و شمایل جدیدی برای ارائه خدمات خواهند گرفت. اراده ما تقویت روابط با مردم 

افغانستان و کمک جهت تحقق خواسته آن هاست.
وی در پاسخ سوالی در مورد دعوت طالبان از ایران برای شرکت در مراسم تشکیل 
دولت در این کشور گفت: زود است در این زمینه صحبت کنیم. باید منتظر باشیم و 
ببینیم ترکیب دولت آینده افغانستان چگونه است و سپس در مورد موضوعات دیگر 
تصمیم گیری کنیم. ما براساس عملکرد و رفتارطالبان در خصوص درخواست و دعوت 

آن ها تصمیم گیری می کنیم.
سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه ایران همواره 
تأکید کرده که باید دولتی فراگیر در افغانستان ایجاد شود و آیا ایران دولتی که در حال 
حاضر طالبان معرفی کرده است را یک دولت فراگیر می داند، گفت: آنچه که به عنوان 
سرپرستی امور از سوی طالبان معرفی شده است دولت فراگیر مورد نظر ایران و جامعه 
جهانی نیست. طالبان گفته که این تدبیر امور برای سرپرستی وزارتخانه هاست و باید 
منتظر باشیم و ببینیم که نوع پاسخگویی که طالبان به خواسته ها و مطالبات بین المللی 

انجام می دهد چیست و چگونه است.
وی همچنین در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه طبق آخرین اخبار منتشر شده 
وضعیت مردم در پنجشیر که تحت محاصره طالبان قرار گرفته اند وضعیت مناسبی 
نیست و آیا ایران برنامه ای برای کمک به مردم این منطقه دارد، اظهار کرد: باید آرامش 
مردم، جان، مال و ناموس آن ها محترم شمرده شود. خط قرمز اصلی همین است. باید 
از برادرکشی اجتناب و خودداری شود. باید از محاصره پنجشیر، قطع آب در این منطقه 
و مسائلی که به گرسنگی دادن مردم پنجشیر منتهی می شود اجتناب شود. پنجشیر و 
افغانستان جز گفتگو راه حل و مسیر دیگری ندارد. ما همه طرف ها را دعوت می کنیم 

که گفتگو انجام دهند و ما از انجام گفتگو های اصیل بین الافغانی حمایت می کنیم.
سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه به نظر 
می رسد که موضع با ثباتی از سوی ایران در مورد تحولات افغانستان وجود ندارد و 
قطعیتی در این زمینه حاصل نشده است، با رد این موضوع گفت: موضع ایران در مورد 
تحولات افغانستان مشخص است. موضع ما از روز اول اعلام شده، تداوم داشته و با 

صراحت و بدون گردگویی این مواضع بیان شده است.
وزیر خارجه در نشست وزرای خارجه کشور های همسایه افغانستان مواضع ایران 
را به صراحت مطرح کردند. در گفتگو با آقای گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد این 
مواضع اعلام شده است. من خود نیز تاکنون چندین بار مواضع ایران را گفته ام و 
حدود چند هفته پیش نیز در ابتدای نشست سخنگویی بیانیه ایران را در مورد تحولات 

افغانستان در جمع خبرنگاران قرائت کردم.
خطیب زاده در بخش دیگری از این نشست تاکید کرد که سفر گروسی به تهران، 
سفر موفقی بود و گفت: آقای گروسی بعد از جلسه شورای حکام بار دیگر به تهران 

می آید.وی افزود: ما از نزدیک جلسه شورای حکام را پیگیری می کنیم.

اژه ای: تلاش زیادی برای اصلاح زندان ها صورت گرفت
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امیر عبداللهیان در گفت وگوی 
تلفنی دومنیک راب؛

مذاکرات باید 
نتایج ملموس 
داشته باشد

وزیر امور خارجه گفت: دولت سیزدهم به 
رغم آنکه در ابتدای کار در حال مشورت های 
داخلی در مورد نحوه ادامه مذاکرات وین است، به 
مذاکراتی که دارای نتایج ملموس بوده و حقوق 
و منافع مردم را تامین کند، اقبال خواهد داشت.

امور  و  اطلاع رسانی  کل  اداره  گزارش  به 
راب  دومینیک  خارجه،  امور  وزارت  سخنگویی 
وزیر امور خارجه انگلیس بعد از ظهر دوشنبه در 
تماس تلفنی با وزیر امور خارجه کشورمان، ضمن 
پیرو  کرد  امیدواری  ابراز  وی،  انتصاب  تبریک 
استقرار دولت جدید در جمهوری اسلامی ایران، 
روابط و تعاملات دو کشور در عرصه های مختلف 
یابد. تفاهم و درک متقابل گسترش  بر اساس 
حسین امیر عبداللهیان هم در این گفت وگوی 

سیاست های  آثار  از  تاسف  ابراز  ضمن  تلفنی 
نادرست آمریکا و برخی از کشورهای غربی در 
قبال  افغانستان، تحقق امنیت و ثبات در این 
کشور را در گرو استقرار دولت فراگیر با مشارکت 
تمامی اقوام، اقبال به گفت وگو و عدم خشونت، 
تروریسم  با  عملی  مقابله  نیز  و  مردم  به  توجه 
میزبانی  به  اشاره  با  خارجه  امور  دانست.وزیر 
جمهوری اسلامی ایران از حدود ۴ میلیون اتباع 
از  ۴ دهه گذشته،  افغانستانی در خلال بیش 
بر ضرورت ایفای مسئولیت مشترک بین المللی 
پایدار در مواجهه با موج های جدید پناهجویان و 

نیز مقابله با عرضه مواد مخدر تاکید کرد.
امیر عبداللهیان همچنین بر آمادگی ایران 
برای تسهیل کمک های بشردوستانه به افغانستان 

تاکید کرد.
وی در پاسخ به همتای انگلیسی بر انتظار 
جمهوری اسلامی ایران در لغو تمامی تحریم های 
غیر قانونی تاکید کرد و گفت: دولت سیزدهم به 
رغم آنکه در ابتدای کار در حال مشورت های 
داخلی در مورد نحوه ادامه مذاکرات وین است، 
نتایج  دارای  که  مذاکراتی  به  که  کرده  تصریح 
تامین  را  بوده و حقوق و منافع مردم  ملموس 

کند، اقبال خواهد داشت.
تاکید دومنیک راب بر تعهد عملی به 

بازپرداخت مطالبات ایران
گام های  اتخاذ  اهمیت  امیرعبداللهیان 
اعتماد ساز توسط دولت انگلیس برای رفع برخی 
مشکلات در روابط دوجانبه را مورد تاکید قرار 

داد و خاطرنشان کرد: اقدامات سازنده و عملی 
انگلیس در این حوزه ها مورد استقبال جمهوری 

اسلامی ایران قرار خواهد گرفت.
بر  ارتباط  این  در  انگلیس  خارجه  وزیر 
تعهد عملی این کشور در بازپرداخت مطالبات 
دو  خارجه  امور  کرد.وزرای  تاکید  کشورمان 
کشور همچنین علاوه بر تبادل نظر در خصوص 
مهمترین تحولات بین المللی و منطقه ای توافق 
کردند به گفت وگوهای خود در حاشیه نشست 

مجمع عمومی سازمان ملل متحد ادامه دهند.
دومینیک راب وزیر امور خارجه انگلستان 
پیش از این هم با ارسال پیامی خطاب به حسین 
امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه، اخذ رای اعتماد 

و آغاز به کار وی را تبریک گفته بود.


